
 

 

Komise mládeže ČAS 
stručný zápis z jednání 

Datum: 12.5.2021 

Přítomni 
 

• Jana Sobčíková, Tomáš Kopecký, Jan Koutník, Jan Dvořák, Jan Škrabal, Zdeněk Rakowski, Lukáš Dejdar, 

Michal Černý, Hana Větrovcová 

• přísedící Tomáš Purman 

• Tereza Brázdová (zápis) 

 

Úvod 
V úvodu jednání došlo k představení členů KM a členů oddělení mládeže, včetně jejich náplně práce.  

Předsedkyně KM představila základní vizi KM a zásadních oblastí pro další jednání. 

Komise mládeže dále diskutovala následující témata: 

Koncepce a metodika 

a. Základní metodika práce s dětmi 
- KM se shodla na nutnosti vytvoření základní doporučující koncepce práce s mládeží vzhledem k zatížení, 

zdatnosti, a trenérskému vedení. 

- Cílem je zpracovat koncepci do konce roku 2021. 

b. Brožura APD 
- Představena základní myšlenka a obsah připravované brožurky Atletiky pro děti. Oddělení mládeže 

připravuje novou brožurku díky prostředkům od partnerů ČAS.  

- Brožurka by měla být hotová v červenci 2021 a následně k distribuci do AO/AK. 

c. Metodika soutěží přípravky a mladšího žactva 
- KM se shodla na tom, že je vhodné vydat doporučení pro pořádání soutěží pro přípravku a případně mladší 

žactvo, a to s cílem: a) odlehčit halám, b) umožnit větší variabilitu disciplín pro děti, c) pořádat smysluplné a 

zábavné soutěže pro děti. 

- V tomto ohledu navrhne KM doporučení pro „zimní soutěže“, v rámci brožurky APD pak vzniknou 

doporučení pro pořádání soutěží včetně obecných soutěží, a pohybových her. 

- Shoda je na podpoře vícebojů jako nosného formátu soutěží pro mladší žactvo. KM vytvoří doporučení pro 

pořádání soutěží družstev KAS mládeže na vícebojařském základu.  



 

 

d. Všeobecná fyzická zdatnost dětí vzhledem k programům ČAS 
- KM diskutovala problém obecné fyzické zdatnosti dětí. Vyzdvižen byl přínos sportovních tříd. Jako řešení 

celospolečenského problému je nutné tlačit na rodiče a státní aparát k vyzdvižení a podpoře obecné 

pohybové aktivity u dětí.  

- Pro AO/AK, které mají možnost podpořit obecnou fyzickou zdatnost dětí vydá ČAS v rámci základní 

koncepce (viz výše bod a.) doporučení pro aktivity a dobu pohybu pro děti. 

- V souvislosti s postupem dětí mezi kategoriemi se KM shoda, že je výhodné pro AO/AK stanovit interní 

strukturu pro přecházení dětí z přípravky do žactva a dorostu. Oddělení mládeže zpracuje doporučení a 

možné cesty, jak přecházení dětí řešit v rámci AO/AK. 

- Pro podporu přechodu a evidenci talentů Krajští VT SCM minimálně jednou ročně navštíví VT SpS během 

tréninku. 

Seminář ČPTM 
- KM diskutovala obsah a rozložení tradičního semináře ČPTM. Seminář se uskuteční v termínu 8. – 10. 10. 

(bude upřesněno).  

- KM se shodla na potřebě zařadit více praktických lekcí, včetně pohybových her, během semináře a ve 

spolupráci s metodickým oddělením navrhne obsah semináře. 

- KM se shodla, že setkání trenérů v rámci jednoho školení je významné a je třeba v něm pokračovat. Ke 

zvážení je poměr společných vs. separátních lekcí/přednášek podle věkových kategorií (SpS vs. SCM apod.). 

Trenérsko-metodický WEB 
- Napříč KM a metodickým oddělením je shoda na tom, že by bylo vhodné vytvořit metodicko-trenérský 

web/kanál pro publikaci materiálů, které se týkají zejména trenérské činnosti. A to s cílem držet krok 

s aktuálními trendy, a zpřístupnit trenérům relevantní metodicko-trenérské informace. 

- Předsedkyně KM a vedoucí oddělení mládeže vyřeší s ředitelkou ČAS praktickou a předběžně i obsahovou 

stránku webu. 

SpS 
- Jan Koutník představil hodnocení SpS a problémy s ním spojené. KM diskutovala možné úpravy hodnocení 

SpS, včetně případného převedení některých kompetencí do krajů. 

- KM se pokusí vytvořit zlehčenou verzi hodnocení a bude ji paralelně testovat se stávajícím hodnocením. 

- V souvislosti s testováním SpS by měla být v létě publikovaná diplomová práce (FTVS) o testování SpS, která 

vznikala za významné účasti oddělení mládeže. Práce ukazuje možné využití testování pro výběr talentů i 

význam pro sledování dlouhodobých tendencí v rámci mládeže. 



 

 

SCM 
- Během řešení programu SCM byl představen rozpočet. Diskuze směřovala zejména k otázce pokračování a 

nastavení programu T SCM, který je na rozpočtu silně závislý. 

a. T SCM 
- KM diskutovala problematiku výběrových kritérií, zejména oddílové příslušnosti atletů k trenérovi a 

poměrového zastoupení disciplín. Kritéria budou na programu dalšího jednání KM tak, aby se stihlo bez 

problémů vypsat výběrové řízení k říjnu 2021. 

b. Lékařské prohlídky SCM 
- KM projednala otázku lékařských prohlídek. V současné chvíli není možné zajistit srovnatelný výstup ze 

sportovních prohlídek. Proto SCM v tuto chvíli nefinancuje sportovní prohlídky, a naopak se snaží posílit 

lékařské a fyzioterapeutické zabezpečení během akcí SCM. 

- V roce 2020 byl upraven systém VT a TS, se zařazením základních anamnéz a kineziologických vyšetření, aby 

částečně nahradil nedostatek a zároveň zachytil případné zdravotní problémy přímo v rámci atletiky. 

 

- Cílem by mělo být doporučit do každého KASu smluvního lékaře. Z ČASu nabídka propagace daného lékaře.  

 

- Šéflékařka Karolína Velebová rozšiřuje seznam smluvních lékařů a spolupracujících pracovišť. 

Akademie 
- AA součástí ČPTM, ČAS bude dle zásad ČPTM financovat v období 2021–2024 maximálně 5 akademií. 

- Pracovní skupina KM navrhne podmínky pro vypsání výběrového řízení. 

VSCM 
- Diskuze ohledně kategorie U23 řešila především otázku absence koncepce atletiky v sekcích dospělé 

reprezentace. Od té je případně možné upravit programy v mládeži. Řešen byl nesoulad mezi podporou 

z VSCM a reprezentace. 

- Předsedkyně KM zahájí jednání s vedoucím sportovního oddělení, Pavlem Slukou. 

Soutěže 

a. MČR Kladno 
- Předsedkyně KM doporučí na základě shody KM zařazení finálových běhů B na ČR juniorů a dorostu, 

které by jinak byly omezeny 6 dráhou (technický delegát a soutěžní oddělení prozatím nesouhlasilo 

s tímto návrhem). 

- KM pověřuje Janu Sobčíkovou, aby na úrovni P ČAS navrhla zařazení B běhů na MČR juniorů a dorostu. 



 

 

b. MČR žactvo víceboje 
- Žáci vyčleněni z červnového MČR vzhledem k tomu, že se bude soutěž konat na výjimku MZ ČR. KM 

podporuje uspořádání MČR žactva v jiném termínu. Návrh na přiřazení žákovských vícebojů k MČR do 

22 let nebyl přijat pořadatelem.  

- Řešena otázka, kdy uspořádat MČR ve víceboji žactva. Návrh podají vedoucí oddělení mládeže, 

reprezentační trenér mládeže vícebojů a soutěžní oddělní. 

Komunikace 
- Předsedkyně KM navrhla připravovat čtvrtletní Bulletin „Mládeže“ s informacemi o uskutečněných a 

připravovaných akcích. Oddělení mládeže připraví první verzi do konce května 2021. 

- Bulletin bude zveřejněn na webu ČAS a bude se rozesílat předsedům KAS. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


